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 ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ ΠΡΑΚΤΙΚΟΥ  

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗΣ  18/2015  

ΑΠΟΦΑΣΗ  503/2015  
 
 
Στην Καλαμάτα σήμερα, την 19η Νοεμβρίου 2015, ημέρα Πέμπτη και ώρα 20:00, στην αίθουσα 

συνεδριάσεων, στο Δημαρχιακό Κατάστημα της οδού Αριστομένους 28, συνέρχεται στην 

18η/2015 συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Καλαμάτας, μετά την με αριθμ. 

πρωτ. 54981/13-11-2015 πρόσκληση της κας Προέδρου, η οποία επιδόθηκε σύμφωνα με το 

νόμο. 

 

Παραβρίσκονται στη συνεδρίαση από τα μέλη του Σώματος οι κ.κ. : 1) Οικονομάκου Μαρία, 

Πρόεδρος του Σώματος,  2) Αδαμόπουλος Ιωάννης, 3) Αλούπης Παναγιώτης, 4) Αντωνόπουλος 

Μιχαήλ, 5) Βασιλόπουλος Αθανάσιος, 6) Βγενής Χαράλαμπος, 7) Βεργινάδη Μαρία, 8) 

Βεργόπουλος Δημήτριος, 9) Βουτσής Γεώργιος, 10) Γεωργακίλας Κων/νος,  11) Γιαννόπουλος 

Παναγιώτης, 12) Γυφτέας Ηλίας, 13) Δημητρούλιας Γεώργιος, 4) Δημόπουλος Δημήτριος, 15) 

Ηλιόπουλος Αθανάσιος, 16) Θεοφιλόπουλος Ιωάννης, 17) Καμβυσίδης Ιωάννης, 18) 

Καντζιλιέρη Χριστίνα – Ελευθερία 19) Καραγιάννης Ανδρέας, 20) Καρατζέας Παναγιώτης, 21) 

Καρβέλης Γεώργιος, 22) Κουτίβας Ηλίας, 23) Λιάππα Χρυσή, 24) Μάκαρης Εμμανουήλ – 

Λεονάρδος, 25)  Μαρινάκης Σαράντος, 26) Μιχαλόπουλος Σωτήριος, 27) Μπασακίδης Νικόλαος,     

28) Μπελογιάννη – Θεοδωρακοπούλου Αναστασία, 29) Μπεχράκης Σταμάτης, 30) Μπουζιάνης 

Παύλος, 31) Μπούχαλης Δημήτριος, 32) Μπρεδήμας Θεόδωρος, 33) Νιάρχος Αναστάσιος, 34) 

Ντίντα Παναγιώτα, 35) Οικονομάκος Δημήτριος, 36) Πολίτης Δημήτριος, 37) Σταματόπουλος 

Ευστάθιος, 38) Φάβας Γεώργιος, 39) Φαββατάς Δημήτριος και 40) Χριστόπουλος Ιωάννης. 

 

Δεν παραβρίσκεται, αν και κλήθηκε νόμιμα, ο δημοτικός σύμβουλος κ. Μπάκας Ιωάννης.  
 
Στη συνεδρίαση κλήθηκαν επίσης : 

 Όλοι οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων, ήτοι 1) Καλαμάτας κα 

Φοίφα Τασία και 2)  Βέργας  κ. Χειλάς Παναγιώτης, οι οποίοι παραβρίσκονται στη 

συνεδρίαση.  

 Όλοι οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Τοπικών Κοινοτήτων:  
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Απ’ αυτούς παραβρίσκονται οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Τοπικών Κοινοτήτων:  

1)  Μικρομάνης κ. Κουτσουρόπουλος Χαράλαμπος, 2) Μ. Μαντίνειας κ. Λιακέας Στυλιανός, 

3) Θουρίας κ. Μιχαλόπουλος Κων/νος,  4) Πλατέος κ. Νίκας Νικόλαος, 5) Σπερχογείας κ. 

Περρωτής Παναγιώτης, 6) Ασπροχώματος κ. Πολίτης Βασίλειος, 7) Αριοχωρίου κ. Σκούρας 

Παναγιώτης, 8) Λεϊκων κ. Τσαούσης Αθανάσιος, 9) Άμφειας κ. Φαββατάς Γεώργιος,  10) 

Αρφαρών κ. Φέστας Κων/νος και 11) Άνθειας κ. Φλέσσας Δημήτριος, ενώ δεν 

παραβρίσκονται οι Πρόεδροι των Συμβουλίων των Τοπικών Κοινοτήτων: 1) Αντικαλάμου 

κ. Μανωλόπουλος Παναγιώτης, 2)  Άριος κ. Νάσιος Ιωάννης και 3) Αιθαίας κ. Σπυρόπουλος 

Ευάγγελος.  

 Όλοι οι εκπρόσωποι των Τοπικών Κοινοτήτων:  

Απ’ αυτούς παραβρίσκονται οι Εκπρόσωποι των Τοπικών Κοινοτήτων: 1) Βρομόβρυσης κ. 

Αλιφέρης Κων/νος, 2) Λαδά κ. Αντωνόπουλος Μιχαήλ, 3) Νέδουσας κ. Βαρελάς Αριστείδης, 

4) Αγρίλου κ. Κάργας Γεώργιος, 5) Ασπροπουλιάς κ. Κατσιμαγκλής Γεώργιος, 6) Αγίου 

Φλώρου κ. Κουρνέτας Θεόδωρος, 7) Πηγών κ. Μαρκόπουλος Απόστολος, 8)  Πολιανής κ. 

Μουτσιούλας Ιωάννης, 9) Σταματινού κα Μπούρα Ελένη και  10) Ανεμόμυλου κ. Μυλωνάς 

Νικόλαος, ενώ δεν παραβρίσκονται οι Εκπρόσωποι των Τοπικών Κοινοτήτων: 1) 

Πηδήματος κ. Κάργας Γεώργιος, 2) Ελαιοχωρίου κ. Μάλαμας Στυλιανός, 3) Άμμου κ. 

Μανωλόπουλος Ιωάννης, 4) Καρβελίου κ. Μαραβάς Δημήτριος, 5) Βελανιδιάς κ. 

Μπαρούνης Γεώργιος, 6) Αλαγονίας κ. Ροβολής Αναστάσιος, 7)  Αρτεμισίας κ. Σάλμας 

Νικήτας και 8) Αλωνίων κ. Χριστόπουλος Βασίλειος.   

 
 
Αφού επιτυγχάνεται έτσι νόμιμη απαρτία, η Πρόεδρος του Σώματος, κηρύσσει την έναρξη της  

συνεδρίασης παρουσία του Δημάρχου Καλαμάτας κ. Παναγιώτη  Ε. Νίκα.  
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……………………………………………………………………………………………………………... 

Στη συνέχεια εισάγεται από την Πρόεδρο του Σώματος για συζήτηση το εκτός ημερήσιας 
διάταξης θέμα που το Σώμα δέχτηκε να συζητηθεί μαζί με τα τακτικά, λόγω του επείγοντος 
χαρακτήρα του,  με τίτλο: 

Έκδοση ψηφίσματος για την παραχώρηση, κατά χρήση, των χώρων του κεντρικού 
Σιδηροδρομικού Σταθμού Καλαμάτας στο Δήμο Καλαμάτας. 

 
Ακολούθως o κ. Δήμαρχος διαβάζει σχέδιο ψηφίσματος, το οποίο κατατέθηκε από την 
πλειοψηφία στην αρχή της συνεδρίασης και το οποίο έχει ως εξής : 

 
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Έχω συνεννοηθεί με τη ΓΑΙΟΣΕ, ένα ψήφισμα.  
 

«Το Δημοτικό Συμβούλιο του Δήμου Καλαμάτας…… κλπ. αφού έλαβε υπόψη του:  
1ον) την εγκατάλειψη του κεντρικού σιδηροδρομικού σταθμού Καλαμάτας με το ιστορικό 

κτιριακό συγκρότημα και τον περιβάλλοντα χώρο του,  
    κτίριο των αρχών του 20ου αιώνα,  

2ον) την αναγκαιότητα χρήσης του κεντρικού κτιρίου για την επίτευξη του στόχου της 
Πολιτιστικής Πρωτεύουσας  

ΚΑΛΑΜΑΤΑ ’21,  

3ον) την εξυπηρέτηση των κατοίκων αφού ο χώρος αποτελούσε πέρασμα εκατοντάδων 
Καλαματιανών καθημερινά, 

 απ’ την οδό Ξενοφώντος, περνάγαμε το σταθμό και απ’ τη γέφυρα απέναντι,  

4ον) τη διάθεση αντίστοιχων χώρων σε Δήμους ή ιδιώτες, (π.χ. σιδηροδρομικός 
σταθμός Ελευσίνας, σιδηροδρομικός σταθμός Κυπαρισσίας),  

ψηφίζει:  

1ον) Να ζητήσει από ΟΣΕ/ΓΑΙΟΣΕ την παραχώρηση κατά χρήση των χώρων 
του κεντρικού σιδηροδρομικού σταθμού Καλαμάτας στο Δήμο Καλαμάτας για την 
εξυπηρέτηση των αναγκών της διεκδίκησης της Πολιτιστικής Πρωτεύουσας 
ΚΑΛΑΜΑΤΑ ’21.  

2ον) Να δηλώσει κατηγορηματικά το Δημοτικό Συμβούλιο προφανώς ότι στην 
περίπτωση της παραχώρησης θα παραδοθεί ο χώρος στον ΟΣΕ/ΓΑΙΟΣΕ εντός μηνός 
από την έναρξη λειτουργίας της σιδηροδρομικής γραμμής,  
για την οποίαν αγωνιζόμαστε. Δεν πρόκειται να πάρουμε κάτι που να μην το δώσουμε 
αμέσως.    

Και 3ον) Να επισημάνει το αυτονόητο, ότι ο Δήμος θα συντηρεί ολόκληρο το 
χώρο δια των Υπηρεσιών του και από τον προϋπολογισμό του».  

 
Θέλουν ένα τέτοιο Ψήφισμα από μας, παρακαλώ να είναι ομόφωνο, για να προχωρήσει η 
ΓΑΙΟΣΕ στην παραχώρηση και να υπογράψουμε μία προγραμματική η οποία θα έρθει εδώ, που 
θα λέει μεταξύ των άλλων ότι θα το έχουμε κούκλα και θα τους το δώσουμε σε 20 μέρες ή ένα 
μήνα απ’ την επανέναρξη των δρομολογίων. Είναι γεμάτο αυτή τη στιγμή φίδια, το βλέπετε 
ποια είναι η κατάσταση, μια ξεφτίλα στο κέντρο της Καλαμάτας. Θέλουν από μας μία 
εκπεφρασμένη, μία ομόφωνη βούληση ή εν πάση περιπτώσει με μεγάλη πλειοψηφία για να 
ικανοποιηθεί το αίτημα.  
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Η διαλογική συζήτηση που διεξάγεται επί του θέματος έχει ως εξής : 

 
Απλά να είχαμε και το αντίστοιχο θέμα για την επανέναρξη λειτουργίας του 
σιδηροδρόμου. Δηλαδή, με ποια έννοια;  

 
Άστο …(δεν ακούγεται)… αυτό, φέρ’ το στο επόμενο Συμβούλιο, αγαπητέ. Δεν 
έχουμε αντίρρηση. Για την επανέναρξη λειτουργίας.  

 
ΜΑΚΑΡΗΣ: Θα το υποστηρίξετε αυτό;  
 
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Βεβαίως.  
 
ΜΑΚΑΡΗΣ: Να διευκρινιστεί μέσα στο Ψήφισμα, ότι θέλουμε την επανέναρξη…  

 
Στη δεύτερη παράγραφο, λοιπόν, θα γράψουμε το εξής: «Ότι στην περίπτωση 
παραχώρησης θα παραδοθεί ο χώρος στον ΟΣΕ – ΓΑΙΟΣΕ εντός μηνός από την 

επανέναρξη λειτουργίας της σιδηροδρομικής γραμμής, την οποίαν επιδιώκει ο Δήμος -την 
επανέναρξη- με όλες του τις δυνάμεις».    
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: ΟΜΟΦΩΝΑ, λοιπόν. Ευχαριστώ. 
 
ΝΙΑΡΧΟΣ: Κυρία Πρόεδρε μη βιάζεστε, υπάρχουν και άλλες παρατάξεις. 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Υπάρχουνε, αλλοίμονο.  

 
Κατά τη γνώμη μας αυτό το πράγμα, αυτή η συζήτηση είναι σοβαρή. Δεν 
έπρεπε να είναι στο πόδι. Δηλαδή, τι θα στοιχίσει; Τι θα δώσουμε; Τι θα 

φτιάξουμε; Πόσο θα το φτιάξουμε; Πώς θα το φτιάξουμε; Ένα είναι αυτό. Πού θα πάει; Είναι 
πολύ σοβαρό για να έρχεται έτσι.  

Δεύτερον: Εμείς γενικά είμαστε υπέρ να παίρνουν αυτούς τους χώρους οι Δήμοι και να τους 
αξιοποιούνε και να γίνονται, αλλά αφού μπαίνει μέσα στο Ψήφισμα ότι θα πάει στην 
Πολιτιστική Πρωτεύουσα, με την οποία είμαστε εμείς αντίθετοι, κατά τη γνώμη μας θα χρεώσει 
τον Καλαματιανό λαό με πολύ μεγάλο βάρος, θα πάμε στο ΛΕΥΚΟ.  

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Μπρεδήμα.  

 
Κυρία Πρόεδρε, είμαστε ΥΠΕΡ της παραχώρησης στο Δήμο, διότι αποτελεί 
πάγια τακτική σε όλες τις πόλεις της Ελλάδος οι σιδηροδρομικοί σταθμοί τα 

οποία είναι κοσμήματα του πολιτισμού και ενόψει και της ανακήρυξης της Καλαμάτας ως 
Πολιτιστικής Πρωτεύουσας πρέπει οπωσδήποτε να περιέλθει στο Δήμο υπό την προϋπόθεση 
ότι εάν απαιτηθεί για σιδηροδρομικό σταθμό επανενεργοποίηση του τρένου, είμαστε ΥΠΕΡ της 
επανενεργοποίησης.  

 
Και ό,τι χρειαστεί να πληρώσουμε για να το φτιάξουμε. Εδώ ρημάζει και …(δεν 
ακούγεται) 

 
Προσθέστε: «Και να επαναφέρουμε τα πράγματα εις την προτέραν αυτών 
κατάσταση». Τελείωσε.  

 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστώ.  
 
ΝΙΑΡΧΟΣ: Τα τρένα θα είναι ιδιωτικά ή δημόσια όταν θα επαναλειτουργήσουν;  

ΜΑΚΑΡΗΣ:  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ:  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΟΙΚΟΝΟΜΑΚΟΣ:  

ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ:  

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: 

ΜΠΡΕΔΗΜΑΣ:  
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ΔΗΜΑΡΧΟΣ: …(δεν ακούγεται) 

 
Ευχαριστώ.  
Κύριε Αντωνόπουλε εσείς; ΥΠΕΡ.  

Κύριε Δημητρούλια; Και εσείς ΥΠΕΡ. 
 
 

Το Δημοτικό Συμβούλιο με την ολοκλήρωση της διαλογικής συζήτησης, αφού λαμβάνει υπόψη 
του το παραπάνω σχέδιο ψηφίσματος, τις παρατηρήσεις δημοτικών συμβούλων επί του 
σχεδίου ψηφίσματος καθώς και το αποτέλεσμα της σχετικής ψηφοφορίας σύμφωνα με το 
οποίο,  

i. ΥΠΕΡ τάσσονται οι παρόντες σύμβουλοι της πλειοψηφίας και των δημοτικών 
παρατάξεων ¨ΑΝΟΙΧΤΟΣ ΔΗΜΟΣ – ΕΝΕΡΓΟΙ ΠΟΛΙΤΕΣ¨, ¨ΑΛΛΑΓΗ ΓΙΑ ΤΟ ΔΗΜΟ 
ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ¨, ¨ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΣΥΜΜΑΧΙΑ ΠΟΛΙΤΩΝ¨ & ¨ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΡΑΣΗ ΓΙΑ ΤΟ 
ΔΗΜΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ¨ και 

ii. ΛΕΥΚΗ ψήφο δηλώνουν οι σύμβουλοι της δημοτικής παράταξης ¨ΛΑΪΚΗ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ 
ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ¨, 

κατά πλειοψηφία, 
 

Α  Π  Ο  Φ  Α  Σ  Ι  Ζ  Ε  Ι     

 
Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος :  
 
 

Ψ Η Φ Ι Σ Μ Α 
 

Το Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμάτας, στη συνεδρίασή του  της 19 Νοεμβρίου 2015,  αφού έλαβε 
υπόψη του: 

1. Την εγκατάλειψη του κεντρικού Σιδηροδρομικού Σταθμού Καλαμάτας, με το ιστορικό 
κτηριακό συγκρότημα και τον περιβάλλοντα χώρο του. 

2. Την αναγκαιότητα χρήσης του κεντρικού κτηρίου για την επίτευξη του στόχου της 
Πολιτιστικής Πρωτεύουσας. 

3. Την εξυπηρέτηση των κατοίκων, αφού ο χώρος αποτελούσε ¨πέρασμα¨ εκατοντάδων 
κατοίκων καθημερινά. 

4. Τη διάθεση αντίστοιχων χώρων σε Δήμους ή ιδιώτες (π.χ. Ελευσίνα, Κυπαρισσία). 
 

Α π ο φ α σ ί ζ ε ι 
 

1. Να ζητήσει από τον ΟΣΕ/ΓΑΙΟΣΕ την παραχώρηση, κατά χρήση, των χώρων του κεντρικού 
Σταθμού Καλαμάτας, στο Δήμο Καλαμάτας, για την εξυπηρέτηση των αναγκών της 
διεκδίκησης της Πολιτιστικής Πρωτεύουσας ¨Καλαμάτα 21¨. 

2. Να δηλώσει κατηγορηματικά ότι στην περίπτωση της παραχώρησης θα παραδοθεί   ο 
χώρος στον ΟΣΕ/ΓΑΙΟΣΕ εντός μηνός από την επανέναρξη λειτουργίας της 
σιδηροδρομικής γραμμής, την οποία επιδιώκει ο Δήμος Καλαμάτας με όλες του τις 
δυνάμεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  
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3. Να επισημάνει το αυτονόητο, ότι ο Δήμος Καλαμάτας θα συντηρεί ολόκληρο το χώρο δια 
των υπηρεσιών του και από τον προϋπολογισμό του.  

 
 
Έτσι συντάσσεται αυτό το απόσπασμα πρακτικού το οποίο υπογράφεται όπως ακολουθεί : 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ 

Η ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ ΜΕΛΗ 

Οικονομάκου Μαρία   1. Αδαμόπουλος Ιωάννης 

  2. Αλούπης Παναγιώτης  

  3. Αντωνόπουλος Μιχαήλ 

  4. Βασιλόπουλος Αθανάσιος 

  5. Βγενής Χαράλαμπος 

  6. Βεργινάδη Μαρία  

  7. Βεργόπουλος Δημήτριος  

  8. Βουτσής Γεώργιος  

  9. Γεωργακίλας Κων/νος  

  10. Γιαννόπουλος Παναγιώτης 

  11. Γυφτέας Ηλίας  

  12. Δημητρούλιας Γεώργιος 

  13. Δημόπουλος Δημήτριος  

  14. Ηλιόπουλος Αθανάσιος  

  15. Θεοφιλόπουλος Ιωάννης 

  16. Καμβυσίδης Ιωάννης  

  17. Καντζιλιέρη Χριστίνα – Ελευθερία  

  18. Καραγιάννης Ανδρέας 

  19. Καρατζέας Παναγιώτης 

  20. Καρβέλης Γεώργιος 

  21. Κουτίβας Ηλίας  

  22. Λιάππα Χρυσή  

  23. Μάκαρης Εμμανουήλ – Λεονάρδος  

  24. Μαρινάκης Σαράντος 

  25. Μιχαλόπουλος Σωτήριος  

  26. Μπασακίδης Νικόλαος 

  27. Μπελογιάννη – Θεοδωρακοπούλου Αναστασία 
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  28. Μπεχράκης Σταμάτης  

  29. Μπουζιάνης Παύλος  

  30.  Μπούχαλης Δημήτριος  

  31. Μπρεδήμας Θεόδωρος  

  32. Νιάρχος Αναστάσιος  

  33. Ντίντα Παναγιώτα  

  34. Οικονομάκος Δημήτριος  

  35. Πολίτης Δημήτριος 

  36. Σταματόπουλος Ευστάθιος  

  37. Φάβας Γεώργιος   

  38. Φαββατάς Δημήτριος 

  39. Χριστόπουλος Ιωάννης 

 
Ακριβές Απόσπασμα 

Καλαμάτα, 8 Δεκεμβρίου 2015 
Η ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

ΤΟΥ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ  
 

ΜΑΡΙΑ ΟΙΚΟΝΟΜΑΚΟΥ 
 


